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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje az egészségügyért viselt felelősségi körében: Dr. 
Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikorra oldják meg a traumatológia problémáit?"

Tisztelt Miniszter Úr!

A Magyar Traumatológus Társaság kidolgozott egy finanszírozási csomagot, amely másfélszeresére
emelné a baleseti sebészeti ellátásokért járó díjakat és összesen 20 milliárd forint többletet juttatna 
az adott területre. Terveikkel felkeresték a Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő szakembereit. A 
velük folytatott tárgyalások során kialakult egy végső, a NEAK szakértői által korrektúrával ellátott 
csomag, amelyet továbbítottak az Emberi Erőforrások Minisztériumának.

Nyilván Miniszter Úr is tisztában van a magyar traumatológia válságos helyzetével, illetve azzal, 
hogy mekkora forráshiánnyal küzdenek. Jelen csomag kidolgozása sem volt előzmények nélküli. 
Júniusban a Magyar Traumatológus Társaság rendkívüli közgyűlést hívott össze, amelynek témája 
éppen az összeomlás közelébe került traumatológiai ellátás volt. Mint írják „a budapesti 
traumatológiai ellátás a személyi és tárgyi feltételek kritikus helyzete miatt már most is 
összeomlással fenyeget, a vidéki ellátás pedig változatlan feltételek esetén hamarosan kritikussá 
válhat.” továbbá „a traumatológiai ellátó hálózatban összességében sem a személyi, sem a tárgyi és
eszközfeltételek nem biztosítottak a biztonságos, magas színvonalú, a sérülteknek egyenlő 
feltételeket biztosító sérültellátáshoz.”

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1) Mikorra várható, hogy a szakma által igényelt 20 milliárd forintnyi többletforrást a 
rendelkezésükre bocsátják? 

2) Tervezik-e, hogy hasonló korrekciót hajtanak végre más (például érsebészet) orvosi 
szakterületeken is?



3) A 2020. évi költségvetésben szerepel egy „finanszírozási rendszer átalakítása” sor összesen 40 
milliárd forintos kerettel. Pontosan mire kívánják fordítani ezt a 40 milliárd forintos összeget?

4) A traumatológusok által igényelt 20 milliárd forintos összeget ezen sor terhére kívánják-e a 
traumatológia rendelkezésére bocsátani, vagy 20 milliárd forint többletforrást biztosítanak az 
egészségügyi ágazat számára a Társaság kérésének fedezésére? 
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